
ЗАПИСНИК

са 21. редовне сједнице Комисије за програмске садржаје на албанском језику и језицима
припадника других мањинских народа и других мањинских националних заједница

Сједница Комисије је одржана дана 21.12.2023. године.

Сједници су присуствовали:

1.Мирхета Гачевић, предсједница;
2.Адмир Адровић, члан;
3.Трипо Матијевић, члан;
4.Ивана Крушчић, члан.

Чланови Верон Халили и Фрасхер Селимај нису присуствовали сједници због раније преузетих
обавеза, о чему су уредно обавијестили предсједницу Комисије.

Поред наведених чланова, сједници је присуствовао и Балша Милић, секретар Комисије.

На сједници је усвојен следећи :

ДНЕВНИ РЕД

1. Расправа и изјашњавање у вези Записника са 20. редовне седнице Комисије;
2. Полугодишњи план рада и дефинисање приоритетних активности;
3. Разно.

I

Записник са 20. редовне сједнице Комисије је усвојен гласовима свих присутних чланова, уз
напомену да убудуће, у Записницима који буду садржали иницијативе које иду ка Савјету оне
буду, не само побројане, већ уз то и унешене тако што ће, осим наслова, уз сваку од њих стајати
и кратак опис, као смјерница на то на шта се оне заправо односе.
(4 гласа ЗА)

II

Чланица Комисије, Мирхета Гачевић, која на овој сједници мијења Верона Халилија, који би
требао да предсједава истом али је у немогућности да њој присуствује, отворила је дискусију о
другој тачки дневног реда - Полугодишњи план рада и дефинисање приоритетних активоности,
у оквиру које се први за ријеч јавио Адмир Адровић, наводећи да је његова главна и
приоритетна активонст та да се Редакција за мањине кадровски прошири. Навео је да су и он и
припадници бошњачког народа у Црној Гори у неку руку увријеђени неприсуствовањем
ниједног новинара из РТЦГ, а при томе су били уредно позвани, на промоцију књиге “Џамије у
Црној Гори”, при чему су и потврдили долазак. Та књига, по његовим ријечима, се не тиче само
Бошњака, већ и Албанаца и Муслимана. Једино шта је РТЦГ урадила јесте то да су на порталу
навели да је била промоција те књиге, с тим да су чак и погрешно навели презиме аутора,
наводећи да он то доживаљава као нидопоштавање и подцјењивање. Због тога је његова
намјера била да позове господина Сенада Гиљаја, уредника Редакције, да поразговара са њим
и увиди у чему је проблем и зашто је такав став те Редакције, да ли је то зато што госпођа
Славица Крушчић не жели то да одради јер је на састанку Комисије навела да здравствено
стање њено није такво да би могла присуствовати таквим догађајима и уколико је то разлог, да
се пронађе неко други за такве догађаје.
Мирхета Гачевић се надовезала на то и изјавила да је управо то и једна од поднешених
иницијатива ка Савјету.
Адмир Адровић је потом наставио у истом тону и изјавио да не жели да због тога Редакција
трпи и да се своди на емисију “Мостови” коју ће они одрадити једном у двије недеље,



наводећи да било која Редакција која у себи има само једног новинара не може да
функционише јер то заправо онда и није редакција и да он ништа лично нема и ништа не жели
да каже лоше против госпође Славице Крушчић јер схвата њењу ситуацију и положај у којем се
налази. Она ту нема никакву кривицу, већ они који су осмислили то да им Редакција за мањине
буде без новинара и са само једним Уредником емисије и једним Уредником програма.
Трипо Матијевић се надовезао на читаву причу наводећи да подржава Адмира и његов став, уз
напомену да је слично било и током године када је био дан Муслимана и да ни тај догађај тада
није био испраћен, не само од стране Редакције за мањине, већ од стране Јавног сервиса, што је
по њему још већи пораз, посебно наводећи да су разлози наведени за то срамотни. Казао је да,
ако РТЦГ која броји 800 запослених не може да пошаље екипу од двоје или троје људи да
испрате један догађај који је од значаја не само за националне мањине у Црној Гори, већ и од
уопштеног националног значаја, а тиче се културе и културне оставштине или баштине неке од
националних мањина, мисли да се онда од самог почетка разговара о потпуно погрешним
стварима. Такође је навео и да је разговарао са представницима свог националног Савјета и да
постоји идеја да се одржи састанак на коме би присуствовали представници Комисије, затим
представници Редакције за мањине, као и неки од предсједника националних Савјета у Црној
Гори, како би се сумирало све оно о чему се у протекле двије године разговарало и увидјели
стварни проблеми и пробали да се изнађу решења за отклањање истих.
Мирхета Гачевић је изјавила да је то одлична ствар и навела да је ова Комисија у таквој
позицији да се једино може обратити, или Савјету РТЦГ, или својим националним Савјетима и
да не постоји трећа адреса. Такође, она је изразила жељу да се дотакну и ПП плана, наводећи ту
проблем што се њима увијек доставља већ усвојени или ПП план спрема за усвајање и бивају
онемогућени да утичу на то. Сматра такође и да су национални празници мањина слабо
пропрећени на националној телевизији и у смислу квалитета, као и у смислу количине, истичући
да би све то требало да буде пропраћено много боље и у много већем садржају, са чиме су се
апсолутно сагласили сви присутни чланови Комисије.
Трипо Матијевић је истакао да је поента та да постоје и друге институције које раде на начему и
које могу да пруже основ за један квалитетан програм, а да РТЦГ и програм за мањине то треба
да испрате у обиму у којем су у могућности. Навео је и да је он раније био у позицији када је
могао бити спона између у сарадњи између институција гдје је покушавао да ту сарадњу и
оживи, али да је тада само једна ствар била одрађена а у питању је извјестан документарни
филм и да је то заправо нешто што би требало да се дешава на годишњем и мјесечном нивоу, а
не једном у 5 година и да постоји много занимљивих интеркултуралних пројеката који нису ни
забиљежени, а морали би бити пропраћени.
Мирхета Гачевић је навела да је игром случаја прије пар година била један од носилаца
извјесног пројекта и да она, управо као носилац пројекта, није у позицији да обавјештава РТЦГ о
реализацији тог пројекта. Сматра да мноштво добрих пројеката током године промакне, чак ни
дневни догађаји не бивају адекватно пропраћени.
Ивана Крушчић је навела да су вјерски празници код нас посебно лоше пропраћени и да се
углавном само помену.
Мирхета Гачевић је изјавила да изостанак неке емисије никако не може бити оправдано тиме
да иста није могла да уђе у ПП план и да је њој то несхватљиво и недопустиво.
Трипо Матијевић се надовезао на причу, наводећи да се они овдје суочавају са отказивањем
једног или два термина емисије “Мостови” из разлога што се то преклапа са неком утакмицом
Свјетског или Европског првенства која се преноси у истом термину.

III

У оквиру тачке “Разно”, присутни чланови нису имали коментара, чиме је предсједница
Комисије, Мирхета Гачевић, изјавила да је сједница закључена.

ЗАПИСНИК САЧИНИО ПРЕДСЈЕДНИЦА КОМИСИЈЕ
Балша Милић Мирхета Гачевић


